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In de afgelopen periode zijn door (vertegenwoordigers van) de dorps- en wijkraden vragen gesteld over ontwikkelingen in het UNESCO-
gebied De Maasheggen. 
Het onderstaande overzicht geeft een beeld van de vragen die zijn gesteld en hoe daar door leden van het programmateam, al dan niet 
tijdens bijeenkomsten, op is geantwoord. Dit overzicht wordt regelmatig geactualiseerd. 
 

 vraag/toezegging gesteld op reactie 
1 Mogen particuliere grondeigenaren ook aansluiten bij het 

beheerdersoverleg en gebruikmaken van het programma 
BOOM? 
Hoe delen jullie de kennis over het beheer van Maasheggen met 
particuliere grondeigenaren? 

26/9/2023 Op dit moment nemen vooral de gebiedspartijen die samen 
75% van de grond in bezit hebben deel aan het 
beheerdersoverleg.   
Mogelijk worden in de toekomst ook individuele particuliere 
grondeigenaren, voor het geval ze nog niet zijn aangesloten 
zijn een van de gebiedspartijen, van informatie voorzien of 
uitgenodigd voor een excursie.  
De uitwerking van deze suggestie wordt besproken in het 
overleg van de werkgroep Beheer. 

2 Stand van zaken fietspad langs de Maas 26/9/2023 Het is al een lang gekoesterde wens en noodzakelijkheid dat 
het fietspad langs de Maas vanaf de Klaphekken richting 
Groeningen wordt verbreed. Met de realisatie van de 
fietspaden in 2013, was het budget op. Sindsdien is er geen 
budget meer beschikbaar gekomen voor deze uitbreiding 
van het fietspad. 
De dorpsraad kan het verzoek via de WIU voor december 
indienen. Het is niet gezegd dat het dan ook wordt 
uitgevoerd, maar het is dan wel officieel vastgelegd. 

3 Tussen Vortum-Mullem en Groeningen is over een grote lengte 
diverse soorten verharding aangebracht. Waarom? 

26/9/2023 Het gaat om proefvakken tbv onderzoek naar het best 
geschikte materiaal voor onverharde, binnendijkse wegen. 
Het ligt er, om het goed te kunnen monitoren (wat doen 
weersomstandigheden, gebruikers, hoe verandert uiterlijk, 
etc), minimaal een jaar, mogeliijk langer. Het wordt niet 



opgeruimd.  
Aanleiding voor het aanbrengen van de proefvakken was dat 
er klachten waren dat het puin te grof was en wandelaars en 
ruiters klaagden over de verharding van paden in de 
Maasheggen. Daarop is besloten een onderzoek te doen 
naar de mogelijkheden. 

4 Padbroek is een groene wijk in Cuijk. In de diverse poelen is de 
kamsalamander gevonden. Datzelfde geldt voor de poelen in het 
natuurgebied De Zevenhutten van Brabants Landschap, aan de 
andere zijde van de spoorlijn. Het zou mooi zijn als een 
verbinding tussen Zevenhutten en Maasheggen kan worden 
gelegd voor de kamsalamander, waarbij de woonwijk als 
stapsteen kan dienen. 

26/9/2023 Het programmateam legt dat idee voor aan partner 
Brabants Landschap. 

5 Zijn er mogelijkheden om een zwemstrandje aan de Maas te 
realiseren?  

26/9/2023 Vooralsnog niet. Het ontbreekt aan de juiste vergunningen 
en aan voldoende budget. De vraag of dit idee moet worden 
doorgezet ligt voor aan de gemeenteraad.   

6 De kern Beugen wordt door de provinciale weg afgesneden van 
de Maasheggen. Dit is een belemmering voor de wandel- en 
fietsverbindingen vanuit het dorp. Datzelfde geldt voor portaal 
De Vilt.  

 We begrijpen het probleem, maar zien vooralsnog geen 
mogelijkheden om dat te veranderen.   

7 Het is mooi om te zien dat er steeds meer 
Maasheggenproducten komen, maar het is hem onduidelijk 
waarom niet alle producten hetzelfde label hebben. Het zou 
mooi zijn als het aantal producten en verkooplocaties toe kan 
nemen.  

26/9/2023 De producenten van streekproducten uit De Maasheggen 
hebben zich verenigd in de Smaak van de Maasheggen. 
Andere ondernemers kunnen daar, onder voorwaarden, bij 
aanhaken. Op dit moment worden initiatieven genomen om 
de producten meer bekendheid te geven en het aantal 
verkooppunten te vergroten.  

8 Zijn er plannen rondom het dorp Katwijk? 26/9/2023 Vereniging Nederlands Cultuurlandschap (VNC) heeft enkele 
jaren geleden in opdracht van de toenmalige gemeente 
Cuijk een plan gemaakt. Het plan wordt besproken met de 
dorpsraad.  

9 De dorpsraad St Agatha s bezig met de uitwerking van een plan 
rondom de Veerstoep. Maasheggen UNESCO is bezig met het 

26/9/2023 Arjen van Beek is aangesteld als projectleider. Hij is ook 
verantwoordelijk voor de plaatsing van meubilair in De 
Maasheggen. Daarmee is afstemming gegarandeerd.  



ontwerp en plaatsing van nieuw meubilair in het gebied. Er 
wordt aangedrongen op een goede afstemming.  

10 Wat is de voortgang van de uitkijktorens? 26/9/2023 In 2021 zijn plannen uitgewerkt voor het realiseren van vier 
recreatieve toegangspoorten met uitkijktorens (De 
Schutkooi, De Meerstoel, Het Veerhuis en het klooster in St. 
Agatha).  
Om uiteenlopende redenen worden de uitkijktorens in St 
Agatha (geen overeenstemming met klooster), Oeffelt (als 
onderdeel van het project Ruimte voor de Maas wordt op 
korte afstand van de oorspronkelijke locatie een andere 
uitkijkplek gecreëerd) en Sambeek (De Meerstoel is 
gesloten; bovendien ligt deze locatie op korte afstand van de 
Schutkooi) niet gerealiseerd.  
In 2024 wordt wél gestart met de bouw van de uitkijktoren 
bij De Schutkooi in Vortum-Mullem. De karakteristieke 
uitkijktoren biedt bezoekers een mooi uitzicht over het 
Maasheggenlandschap.  

11 De dorpsraad Linden is op zoek naar iemand om mee te sparren 
over de omgevingsvisie en/of iemand die eens zou kunnen kijken 
naar de groene inpassing van het ‘nieuwe park’ in de omgeving 
zodat dit aansluit bij de waarden die het UNESCO-gebied zou 
moeten hebben.  

26/9/2023 De vraag is uitgezet binnen de gemeentelijke organisatie. 
Zodra er een antwoord is wordt dat gedeeld met de 
vragensteller. 

12 Hoe krijg je meer mensen uit de dorpen en wijken betrokken bij 
het Maasheggengebied? Het gebied en het unieke ervan is op dit 
moment nog te weinig bekend in de dorpen en wijken. Probeer 
meer in te zetten op de waarde van het gebied voor de eigen 
bewoners.  

26/9/2023 Het programmateam gaat een concreet plan van aanpak 
maken, dat als resultaat moet hebben dat inwoners meer 
bekend raken met De Maasheggen en ook bereid zijn bij te 
dragen aan het behoud ervan.  
Daarnaast is in opdracht van het programmateam al een 
idee bedacht om kinderen en jongeren kennis te laten 
maken met het Maasheggengebied. 
Het programmateam komt voor het einde van dit jaar met 
het plan terug bij de dorps- en wijkraden, zodat in overleg 
kan worden bepaald wat voor een dorp of wijk relevant én 
uitvoerbaar is. 



13 Betrekken IVN bij educatief project voor jongeren (zie ook vorige 
vraag) 

Mail 2/10 /2023 Er is een afspraak gemaakt met een vertegenwoordiger van 
IVN. 

14 De dorpsraad Oeffelt zou graag een bankje geplaatst willen zien 
op de dijk thv de Tennis- en Schietvereniging in Oeffelt.  
De dorpsraad heeft daarover al een vraag richting het 
waterschap gesteld. Zij reageerden afgelopen week dat ze een 
vooroverleg wilden inplannen.  

Mail 5/10/2023 Het is goed om eerst dat overleg te voeren met het 
waterschap. Vanwege de waterveiligheid wil het waterschap 
zo min mogelijk obstakels in, op of bij de dijk hebben, om de 
stabiliteit van de dijk niet in gevaar te brengen. Om het 
bankje te kunnen plaatsen is toestemming van het 
waterschap cruciaal. 

15 Langs de hele "parelsnoer" van dorpen op de noord-zuid lijn ligt 
de provinciale weg (tegenwoordig misschien gemeentelijk als ik 
me niet vergis). Aan weerszijden van deze weg ligt een fietspad, 
dat is afgescheiden van de rijbaan met een groenstrook en 
laanbomen. Is het een idee om tussen deze bomen (Cuijk-
Oeffelt-Beugen) of op de open stukken (Sambeek-Vortum-
Groeningen) nieuwe heg aan te planten. Dit past in het 
landschap, draagt bij aan een duurzamere leefomgeving met 
gezonde bodem en migratieroutes voor allerhande diertjes, biedt 
bescherming voor fietsers en automobilisten en maakt bovenal 
zichtbaar dat we in/nabij het Maasheggenlandschap leven.  
 
Het lijkt me zinvol om in te steken op strategische 
grondaankopen en -ruil, maar dat gebeurt vast al. Daarbij denk ik 
aan de stukken tussen de Vilt en het Portaal en de dijk 
bijvoorbeeld.  
 
Qua beheer komen we volgens mij veel handjes tekort. Er komt 
komende jaren een enorme groep gepensioneerden bij, die 
gelukkig nog heel vitaal zijn. Hopelijk biedt dat een pool van 
mensen die hun handjes uit de mouwen willen steken. 
Persoonlijk zie ik ook kansen (maar ook belemmeringen) voor 
dagbesteding van mensen die met psychische klachten zitten. 
Werken in de natuur biedt lichamelijke inspanning en geestelijke 
ontspanning. Dat is voor velen een oplossing voor de mentale 

Mail 27/9/2023 Deze suggesties worden besproken in een overleg met de 
vragensteller. De afspraak daarvoor wordt gemaakt. 



problemen waar men mee worstelt. Ik ben werkzaam in het 
onderwijs en zie dat er behoefte is aan dit soort laagdrempelige 
vormen van zorg, omdat de druk op de reguliere zorg veel te 
groot is.  
 
Ik pleit graag voor veel meer bomen. Ik weet dat het een issue is 
in de uiterwaarden, maar misschien kan er binnendijks iets in 
gedaan worden. Kunnen boeren verleid worden om hun mais en 
bieten te verruilen voor bosbouw? Denk daarbij aan het 
voorbeeld van het bomenpark van Ebben langs de Raamweg in 
Cuijk. Het nuttige met het aangename gecombineerd. Zeker in 
het kader klimaatmitigatie en de groeitijd die bomen nodig 
hebben, willen ze goed tot wasdom komen.  

 


